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 SMSZ *-gos oktatóként kettős céllal csatlakoztam a tavaly formálódó magyar 

delegációhoz. Egyrészt azért, hogy az all life learning szemléletének megfelelően a szakmai 

ismereteimet gyarapítsam, másrészt hogy a kollégáimnak közvetítsem a kongresszuson 

hallottakat, hogy a saját tematikánkat esetleg újragondoljuk bizonyos pontokon. 

 Mivel még nem voltam Interskin, ezért nem is voltak konkrét elvárásaim. Az indulás 

előtti hetekben megélénkült a delegációs Facebook-csoportban az aktivitás: elkezdődtek az 

előkészületek, így fokozatosan hangolódtam. Kint már a nyitó előadás a minőségi szakmai 

munka jegyében zajlott, és mindez folytatódott a rendezvény során. Ugyan semmi kényszer 

vagy nyomás nem volt rajtam a hét során a fakultatívan látogatható programokkal 

kapcsolatban, mégis majdnem mindenhol ott akartam lenni. Új barátságokat kötöttem a 

delegáció tagjaival és fontos ismeretségeket szereztem más nemzetek síoktatóival (még olyat 

is, ami a „civil” munkámban is hasznos lesz). 

 A bő egy hét alatt rengeteg jegyzetet készítettem, és talán még ennél több baráti-

szakmai diskurzusban vettem részt. Néha formálisan, néha informálisan (pl. felvonóban ülve, 

vagy a visszaúton a buszon beszélgetve a kollégákkal). Mostanság divatos élményszerű 

tanulási folyamatról beszélni a pedagógiában. Ez a hét ilyen volt: sok élmény, sok tanulás. 

Bizonyos értelemben még mindig nincs vége: az itthoni kollégákkal gyakran beszélgetünk a 

kint tapasztaltakról, illetve azok alkalmazhatóságáról. 

 Elképesztő mennyiségű munka lehetett ennek a hátterében. A magyar delegáció 

részvételéhez szükséges szervezési feladatokért hálás köszönet az SMSZ-nek és mindenkinek, 

aki dolgozott ezen a hatalmas projekten. A bolgár kollégák munkáját pedig még csak 

megsaccolni sem merném.A fantasztikus rendezvény talán még ennél is több élményt 

adhatna, ha a következőn a teljes magyar delegáció egy szálláson lenne elhelyezve. Ha lesz rá 

lehetőségem, biztosan csatlakozok a 2023-as csapathoz, és erre buzdítok minden SMSZ-tagot 

is! 


